
Protokół Nr XVI/16 

Sesji Rady Gminy Kołaki Kościelne 

odbytej w dniu 28 października 2016 r. 

 

Obrady Sesji rozpoczęto o godz. 10:00 a zakończono o godz. 11:15. Rada Gminy obradowała 

w budynku świetlicy wiejskiej w Kołakach Kościelnych. 

 

Ad. 1)   
Obrady XVI Sesji Rady Gminy otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady – Pani Dorota 

Sobol, która przywitała radnych (lista obecności Zał. Nr 1), Wójta Gminy – Sylwestra 

Jaworowskiego, Skarbnika Gminy - Panią Gabrielę Mioduszewską, Sekretarza Gminy – Panią 

Danutę Niewińską, Panie i Panów sołtysów (lista obecności Zał. Nr 2) i mieszkańców gminy 

Kołaki Kościelne wg załączonej listy obecności (Zał. Nr 3). W sesji nie uczestniczyli osoby 

zaproszone (Zał. Nr 4).  

Przewodnicząca Rady na podstawie listy obecności radnych stwierdziła prawomocność obrad, 

w sesji udział bierze 12 radnych, nieobecni radni – Ciborowski Adam, Święcki Szczepan i 

Żabińska Jadwiga Maria. 

 

Ad. 2) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad XVI sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad XVI sesji Rady Gminy. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Przyjęcie protokołu obrad z XV sesji Rady Gminy z dnia 26 lipca 2016 r. 

5. Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/  zmian w budżecie gminy na 2016 rok, 

b/  zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa, 

c/ przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne na 2017 rok z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy, 

d/ wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych dla Gminy 

Kołaki Kościelne, 

e/ zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz  warunków i trybu składania deklaracji 

za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

f/ rozpatrzenia dwóch skarg na działalność Wójta. 

7. Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2016 roku. 

8. Informacja z realizacji zadań oświatowych  w roku szkolnym 2015/2016. 

9. Informacja o wyznaczonych podmiotach, w których wykonywana będzie praca społecznie 

użyteczna. 

10. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych, przekazana przez Podlaski Urząd 

Wojewódzki w Białymstoku i Naczelnika Urzędu Skarbowego w Zambrowie. 

11. Informacja Wójta Gminy o złożonych oświadczeniach majątkowych przez zastępcę wójta, 

sekretarza gminy, skarbnika gminy, kierowników jednostek organizacyjnych oraz osoby 

wydające decyzje administracyjne w imieniu wójta. 

12. Informacja Przewodniczącego Rady o oświadczeniach majątkowych składanych przez 

radnych gminy. 

13. Informacja Wójta Gminy Szumowo o budowie wspólnego targowiska. 

14. Rozpatrzenie podania sołtysa oraz rady sołeckiej wsi Sanie Dąb. 



15.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

16.  Wnioski i oświadczenia radnych. 

17.  Sprawy różne. 

18.  Zamknięcie obrad  (Zał. Nr 5). 

Następnie zapytała, czy są uwagi dotyczące przedstawionego porządku obrad. 

Pan Wójt poprosił o wprowadzenie do porządku obrad uchwał w sprawach: 

1/ regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kołaki Kościelne, 

2/  zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze  inkasa, 

wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso, 

3/  obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów przyjętej jako podstawa 

obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy w roku 2017, 

4/ obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży drewna do celów wymiaru podatku 

leśnego na 2017 r.,  

5/ nawiązania współpracy z Rejonem Kamienieckim (Białoruś), 

6/ rozpatrzenia dwóch skarg na działalność Wójta. 

Innych uwag do porządku obrad nie wnoszono. 

Porządek obrad XVI sesji Rady Gminy po zmianach: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad XVI sesji Rady Gminy. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Przyjęcie protokołu obrad z XV sesji Rady Gminy z dnia 26 lipca 2016 r. 

5. Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/  zmian w budżecie gminy na 2016 rok, 

b/  zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów 

oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso, 

c/ przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne na 2017 rok z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy, 

d/ wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych dla Gminy 

Kołaki Kościelne, 

e/ zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz  warunków i trybu składania deklaracji 

za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

f/ regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kołaki Kościelne, 

      g/ zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze   

      inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso, 

      h/ obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów przyjętej jako podstawa  

      obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy w roku 2017, 

      i/ obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży drewna do celów wymiaru  

       podatku leśnego na 2017 r.,  

      j/ nawiązania współpracy z Rejonem Kamienieckim (Białoruś), 

k/ rozpatrzenia dwóch skarg na działalność Wójta, 

7.    Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2016 roku. 

8.    Informacja z realizacji zadań oświatowych  w roku szkolnym 2015/2016. 

9.   Informacja o wyznaczonych podmiotach, w których wykonywana będzie praca społecznie  

        użyteczna. 

10.  Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych, przekazana przez Podlaski Urząd  

      Wojewódzki w Białymstoku i Naczelnika Urzędu Skarbowego w Zambrowie. 

11. Informacja Wójta Gminy o złożonych oświadczeniach majątkowych przez zastępcę wójta,  



       sekretarza gminy, skarbnika gminy, kierowników jednostek organizacyjnych oraz osoby 

wydające decyzje administracyjne w imieniu wójta. 

12. Informacja Przewodniczącego Rady o oświadczeniach majątkowych składanych przez 

radnych  gminy. 

13.  Informacja Wójta Gminy Szumowo o budowie wspólnego targowiska. 

14.  Rozpatrzenie podania sołtysa oraz rady sołeckiej wsi Sanie Dąb. 

15.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

16.  Wnioski i oświadczenia radnych. 

17.  Sprawy różne. 

18.  Zamknięcie obrad. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie zmiany w porządku obrad poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że porządek obrad ze zmianami został przyjęty 

jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

 

Ad. 3) 

W tym punkcie radni nie zgłaszali zapytań i interpelacji. 

 

Ad. 4) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady zapytała, czy są uwagi do protokołu z obrad z XV sesji 

Rady Gminy z dnia 26 lipca 2016 r.  

Radni nie zgłosili uwag, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie protokołu poprzez 

głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół z obrad z XV sesji Rady Gminy z dnia 26 lipca 

2016 r. został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 5)   
W tym punkcie Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o przedstawienie informacji o 

pracy między sesjami.  

Poprzednia sesja miała miejsce 26 lipca 2016 r. na której Wysoka Rada podjęła następujące 

uchwały w sprawie:  

1/  zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na 

lata 2016 – 2029, 

2/  zmian w budżecie gminy na 2016 rok, 

3/   regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kołaki Kościelne, 

4/ terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, 

5/ szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 

6/ w sprawie zmiany wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, 

Powyższe uchwały zostały przedłożone Wojewodzie Podlaskiemu, a dotyczące spraw 

finansowych przedłożono również Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Białymstoku. 

Uchwały wdrożono do realizacji.  



W okresie między sesjami Urząd Gminy realizował bieżące sprawy. Z ważniejszych rzeczy, 

które należy przekazać, to: 

1/ została podpisana umowa z Urzędem Marszałkowskim na dofinansowanie zadania pod 

nazwą „Zaprojektowanie i zmiana nawierzchni ulicy Kardynała Stefana Wyszyńskiego w 

Kołakach Kościelnych”.  Wysokość przyznanej pomocy ze środków EFR na rzecz Rozwoju 

Obszarów Wiejskich w formie refundacji wyniesie 362 604 zł., co stanowi 63,63% kosztów 

kwalifikowanych całej inwestycji. W 2017 roku do czerwca zostanie przygotowana 

dokumentacja projektowa na wykonanie tego zadania, w 2018 przystąpimy i zakończymy 

realizację tego zadania, 

2/ zostały zakończone wszelkie prace związane z projektem „Budowa ogniw 

fotowoltaicznych na terenie gminy Kołaki Kościelne”. Uruchomiono 38 instalacji. Obecnie 

trwają rozmowy z wykonawcą oraz PGE celem zorganizowania spotkania, na którym będą 

wyjaśnione sprawy związane z rozliczaniem, czytaniem faktury, rozliczaniem 

wyprodukowanej energii. Jak dotąd z tego projektu unijnego skorzystały 3 gminy w 

województwie, chodzi o fotowoltaikę dla mieszkańców. Jest to trudna inwestycja, sama 

instalacja tych urządzeń nie sprawiała kłopotu, ale już pisanie umów z PGE to była wielka 

męka i trwało to prawie rok, ale jesteśmy już na samym końcu. 

3/ przygotowywana jest dokumentacja niezbędna do uregulowania stanu prawnego działek 

będących własnością gminy w miejscowościach Kołaki Kościelne, Sanie Dąb, Gunie Ostrów, 

Czosaki Dąb, Krusze Łubnice, Szczodruchy, Czarnowo Undy. 

4/ dnia 9 sierpnia 2016 r. zakończono zbiórkę odpadów zawierających azbest, zebrano prawie 

90 ton azbestu, w tym ponad 17 ton zdemontowano z budynków. Koszt całej operacji wyniósł 

32 053 zł, w tym refundacja środków z NFOŚiGW oraz z WFOŚiGW w Białymstoku wynosi 

31 809 zł, 

5/ dnia 10 października podpisano protokół odbioru dokumentacji projektu na przebudowę 

istniejącej sieci wodociągowej razem z przyłączamy do granicy działek na ulicy Kardynała 

Stefana Wyszyńskiego w miejscowości Kołaki Kościelne. Najpierw przystąpimy do remontu 

wodociągów a w 2018 do remontu całej nawierzchni drogi wraz z chodnikami, 

6/ od dnia 17 października ruszyła jesienna zbiórka odpadów wielkogabarytowych. Jest to 

trzecia już akcja tego typu. Do tej pory zebrano około 30 ton odpadów w postaci mebli, 

starych lodówek, sprzętu elektronicznego itp. 

7/ zostały zakończone prace komisji do spraw szacowania szkód spowodowanych gradem, 

który wystąpił w lipcu br. Przekazane zostało do potwierdzenia Wojewodzie Podlaskiemu, a 

protokoły stanowią podstawę do ubiegania się o pomoc finansową, 

8/ została opracowana dokumentacja techniczna na remont budynku Urzędu Gminy oraz 

audyt energetyczny. Dokumenty te są niezbędne do złożenia wniosku o dofinansowanie na 

wykonanie termomodernizacji naszego budynku. Wartość inwestycji szacowana jest na około 

630 tys., w tym wkład własny gminy około 100 tys. zł. Mam przy sobie opracowanie tego 

audytu, który to opracował dr Politechniki Białostockiej Wiesław Sarosiek. Poprzez 

modernizację tego budynku uzyskamy oszczędności: w chwili obecnej opłata roczna za 

ogrzewanie budynku wynosi ponad 43 tys. a po termomodernizacji z obliczeń wynika, że 

będzie to 15 tys. zł, czyli oszczędzamy 28 tys. rocznie, 

9/ trwają czynności przygotowawcze do ogłoszenia przetargów na remont ulicy 

Wyszyńskiego, na zakup energii elektrycznej oraz do przetargu na odśnieżanie dróg 

gminnych tej zimy, 

10/ rozporządzeniem Wojewody Podlaskiego zostały cofnięte procedury zabezpieczające 

rozprzestrzenianie się wirusa ASF, gmina aktywnie uczestniczyła w tej akcji, rozłożonych 

było kilka mat na drogach gminnych i dwa razy dziennie pracownik gminy jeździł i zraszał te 

maty środkiem bakteriobójczym, 



11/ w dalszym ciągu sukcesywnie dokonywane są naprawy oczyszczalni ścieków, tych 

oczyszczalni, na których wykonawca „TECHNIKA” odmówiła naprawy i nie przyjęła 

reklamacji, 

12/ w ramach programu „Działaj Lokalnie” Urząd Gminy wspólnie z Biblioteką Publiczną i 

Zespołem Szkół realizuje dwa projekty grantowe finansowane w 100% z funduszy unijnych. 

Wartość każdego projektu jest po 5 tys. zł. W ramach projektu prowadzone są zajęcia z 

dziećmi i młodzieżą oraz zostało zakupione wyposażenie multimedialne, 

13/ wspólnie z OSP Krusze Łubnice złożony został wniosek do LGD „Brama na Bagna” w 

ramach podziałania „Wsparcie na wdrażanie operacji w ramach wdrażania strategii rozwoju 

lokalnego kierowanego przez społeczność” w ramach Rozwoju Obszarów Wiejskich 2014-

2020 na realizację zadania „Wykorzystanie potencjału świetlic wiejskich oraz stworzenie 

infrastruktury rekreacyjnej na terenie gminy Kołaki Kościelne”. Dofinansowanie będzie 

wynosić 100% kosztów, kwota wnioskowana to 126.880 zł. W pierwszym etapie oceny 

wniosek nasz przeszedł na drugim miejscu. Wniosek pisaliśmy sami, żadna firma zewnętrzna 

nam nie pomagała, 

13/ w ramach wniosku złożonego o pomoc finansową jednostkom samorządu terytorialnego 

na zakup sprzętu ratowniczo-gaśniczego do jednostki OSP Szczodruchy otrzymaliśmy z 

Urzędu Marszałkowskiego kwotę 4 tys. zł, z MSWiA pozyskano kwotę 4 880 zł, z Oddziału 

Wojewódzkiego Związku OSP RP kwotę 1 080 zł, łącznie 9 960 zł na zakup 

specjalistycznych ubrań, butów, hełmów, węży i prądownic. Wszystko do jednostki OSP w 

Szczodruchach, 

14/ na festyn odpustowy pozyskaliśmy z Urzędu Marszałkowskiego nagrody rzeczowe o 

wartości 1000 zł, od sponsorów otrzymaliśmy środki w wysokości 9 450 zł w ramach których 

sfinansowano festyn, 

15/ został opracowany projekt listu intencyjnego z Ministrem Rolnictwa i Rozwoju Wsi z 

Ministrem Krzysztofem Jurgielem oraz Politechniką Białostocką w sprawie utworzenia 

ośrodka badawczego, który został przedstawiony radnym, 

16/ prowadzone są rozmowy i spotkania w ramach programu „Współpracy Transgranicznej 

Polska – Białoruś – Ukraina 2014 – 2020” w celu złożenia wspólnego wniosku z Białorusią 

na dofinansowanie infrastruktury drogowej. Chodzi tutaj o remont drogi Gosie Otole i 

Rębiszewo, będziemy wspólnie składać wniosek ze stroną Białoruską. Za chwilę będzie 

podejmowana uchwała w tej sprawie. 

17/ mieszkańcy naszej gminy brali udział w zorganizowanej przez Związek Gmin Wiejskich 

Województwa Podlaskiego akcji zbierania zniczy na groby bohaterów polskich na Białorusi. 

Na terenie naszej gminy zebrano około 100 zniczy. Bardzo dziękuję wszystkim, którzy się 

czynnie włączyli w tę akcję. Proszę przekazać podziękowania też wszystkim mieszkańcom, 

18/ w każdy poniedziałek w Urzędzie Gminy w pokoju nr 24 od godz. 9:00 do 14:00 do 

dyspozycji Państwa będzie pracownik Ośrodka Doradztwa Rolniczego. Proszę o 

poinformowanie mieszkańców i wszelkie sprawy, jakie macie Państwo do Ośrodka, będzie 

można załatwić na miejscu w gminie (Zał. Nr 7). 

 

Ad. 6a)  

W tym punkcie Pani Skarbnik omówiła proponowane zmiany w budżecie gminy.  

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały poprzez 

głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy została 

podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 8). 

 

Ad. 6 b) 

W tym punkcie Pani Dorota Sobol Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w 

sprawie zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz 

określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Sekretarz Gminy Pani Danuta Niewińska dodała, że jest to zmiana kosmetyczna, bo było trzy 

osoby, jedna odeszła i zostało się dwie osoby, poza tym nic się nie zmienia w tej uchwale. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w 

sprawie zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz 

określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zarządzenia poboru opłaty 

skarbowej w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości 

wynagrodzenia za inkaso została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 9). 

 

Ad. 6 c)  
W tym punkcie Sekretarz Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego 

programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne na 2017 rok z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w 

sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne na 2017 rok z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie przyjęcia rocznego programu 

współpracy Gminy Kołaki Kościelne na 2017 rok z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 10). 

 

Ad. 6 d) 

W tym punkcie Pan Sylwester Jaworowski Wójt Gminy omówił uchwałę w sprawie 

wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych dla Gminy Kołaki 

Kościelne oraz nakłady inwestycyjne i finansowe do 2018 roku. 

Przewodnicząca Rady zapytała, czy są jeszcze pytania. 

Radni nie podjęli dalszej dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały 

w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych dla Gminy 

Kołaki Kościelne poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie wieloletniego planu rozwoju i 

modernizacji urządzeń wodociągowych dla Gminy Kołaki Kościelne została podjęta 

jednogłośnie (Zał. Nr 11). 

 



Ad. 6 e) 

W tym punkcie uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz  warunków i trybu 

składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej omówił Wójt Gminy. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz  warunków i trybu składania deklaracji za 

pomocą środków komunikacji elektronicznej poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia 

wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz  

warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej  

została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 12). 

 

Ad. 6 f) 

W tym punkcie uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Kołaki Kościelne omówił Wójt Gminy. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w 

sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kołaki Kościelne 

poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w  sprawie regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Kołaki Kościelne została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 13). 

 

Ad. 6 g) 

W tym punkcie uchwałę w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości 

wynagrodzenia za inkaso omówił Wójt Gminy. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w 

sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze 

inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso poprzez 

głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w  sprawie zarządzenia poboru opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze  inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz 

określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 14). 

 

Ad. 6 h) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres 11 

kwartałów przyjętej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy w roku 

2017 omówił Wójt Gminy. 



Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w 

sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów przyjętej jako podstawa 

obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy w roku 2017 poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w  sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

za okres 11 kwartałów przyjętej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy 

w roku 2017 została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 15). 

 

Ad. 6 i) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę 

sprzedaży drewna do celów wymiaru podatku leśnego na 2017 r. omówił Wójt Gminy. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w 

sprawie obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży drewna do celów wymiaru 

podatku leśnego na 2017 r. poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej średnią 

cenę sprzedaży drewna do celów wymiaru podatku leśnego na 2017 r. została podjęta 

jednogłośnie (Zał. Nr 16). 

 

Ad. 6 j) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie nawiązania współpracy z Rejonem Kamienieckim 

(Białoruś) omówił Wójt Gminy. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w 

sprawie  nawiązania współpracy z Rejonem Kamienieckim (Białoruś) poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie nawiązania współpracy z Rejonem 

Kamienieckim (Białoruś) została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 17). 

 

Ad. 6 k) 

W tym punkcie Pan Wójt powiedział, że w związku z tym, że te skargi dotyczą mnie 

chciałbym, żeby pracownik przedstawił historię dotyczącą tych skarg. Państwo sami 

podejmiecie decyzję co do zasadności tych skarg. Poprosił Krzysztofa Pęskiego o streszczenie 

pierwszej skargi. 

Pęski Krzysztof – pierwsza skarga napisana przez Państwa Z. z miejscowości Gunie Ostrów, 

postępowanie toczy się w zakresie prawa wodnego, chodzi o zmianę stanu wody na gruncie. 

Przez Państwa Z. kilka lat temu została kupiona działka na terenie miejscowości Gunie 

Ostrów. Działka położona jest na jednym z najniższych terenów tej miejscowości i na miejscu 

przepływu wód, czyli w takiej dolince. Przed tą działką jest umiejscowiony przepust w drodze 

gminnej i w latach suchych nie było problemu. W momencie, kiedy pojawił się nadmiar wód 

to postanowiła zablokować przepust na zasadzie, że tamtędy woda nie ma prawa płynąć. W 

tej sprawie toczy się postępowanie od 2014 roku, ale dlatego się przedłuża m. in., bo po 



każdej wydanej decyzji następuje ze strony Państwa Z. odwołanie i postępowanie jest 

przeprowadzanie praktycznie od podstaw. Obecnie została wydana decyzja, od której również 

wpłynęło odwołanie, ale SKO zasugerowało, że w postępowaniu powinny wziąć udział 

specjaliści. I tutaj na kolejnym etapie tej sprawy zostanie powołany biegły z listy Wojewody, 

który zbada całość sprawy i na podstawie tej opinii wydamy decyzję w sprawie tego 

postępowania . W między czasie też zostaną przeprowadzone czynności geodezyjne, żeby 

ustalić rzeczywiste ukształtowanie terenu w przedmiotowym obszarze. I to wszystko w tej 

sprawie. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o pytania. Pytań nie zgłoszono, więc poprosiła o 

przedstawienie opinii w tej sprawie przez Komisję Rewizyjną, która badała sprawę na 

posiedzeniu Komisji. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wojciech Szeligowski przedstawił opinię w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Kołaki Kościelne (Zał. Nr 18). 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poddała uchwałę w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy pod głosowanie, jako bezzasadną: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Wójta Gminy, jako bezzasadna została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 19). 

 

Ad. 6 l) 

W tym punkcie wyjaśnień dotyczących skargi Pana J. G. udzieli Krzysztof Pęski. Podobnie 

jak pierwsza skarga, dotyczy również postępowania wodnego. Pan J. G. złożył skargę jakby 

na stworzenie nasypu na posesji, która nie graniczy bezpośrednio z jego posesją lecz znajduje 

się na granicy działek Pan L. i Pana K. Zdaniem Pana G. ten nasyp, który w naszej ocenie 

pełni tylko funkcję oporową murka, który jest postawiony przy płycie obornikowej i nie ma 

żadnego wpływu na stan wód, a zdaniem J. G. ten nasyp blokuje cały przepływ wód w tej 

miejscowości, powodując ukierunkowanie spływu na jego działkę. Po obiektywnej ocenie 

tego problemu stwierdziliśmy, że sprawa bardziej dotyczy konfliktu sąsiedzkiego niż 

rzeczywistego negatywnego tego nasypu. Została wydana decyzja, od tej decyzji Pan G. się 

odwołał i czekamy na rozstrzygnięcie SKO. W skardze Pan J. G. podniósł zarzut, że istnieje 

pokrewieństwo między jedna ze stron postępowania a Wójtem Gminy Kołaki Kościelne. Ten 

zarzut w tej decyzji został zdecydowanie odrzucony, żadne pokrewieństwo nie istnieje. 

Czekamy na rozstrzygnięcie SKO. Natomiast termin został faktycznie przekroczony 

kilkudniowy w wydaniu decyzji i spowodowane to było właśnie natłokiem obowiązków i 

ludzkim przeoczeniem. To wszystko. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawienie opinii w tej sprawie przez Komisję 

Rewizyjną, która badała sprawę na posiedzeniu Komisji. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wojciech Szeligowski przedstawił opinię w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Kołaki Kościelne (Zał. Nr 20). 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poddała uchwałę w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy pod głosowanie, jako zasadną: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Wójta Gminy, jako zasadna została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 21). 



Ad. 7) 

W tym punkcie Pani Skarbnik przedstawiła informację o przebiegu wykonania budżetu gminy 

za I półrocze 2016 r. (Zał. Nr 22). 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

 

Ad. 8) 

W tym punkcie informację z realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2015/2016 

przedstawiła Hanna Dąbrowska – podinspektor UG (Zał. Nr 23). 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

 

Ad. 9) 

W tym punkcie informację o wyznaczonych podmiotach, w których wykonywana będzie 

praca społecznie użyteczna przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Danuta Niewińska (Zał. Nr 

24). 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

 

 

Ad. 10) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady przedstawiła informację o złożonych oświadczeniach 

majątkowych, przekazana przez Podlaski Urząd Wojewódzki w Białymstoku i Naczelnika 

Urzędu Skarbowego w Zambrowie (Zał. Nr 25 i Nr 26) 

Radni nie podjęli dyskusji. 

 

Ad. 11) 

W tym punkcie informację Wójta Gminy o złożonych oświadczeniach majątkowych przez 

zastępcę wójta, sekretarza gminy, skarbnika gminy, kierowników jednostek organizacyjnych 

oraz osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu wójta przedstawiła Wójt Gminy 

Sylwester Jaworowski (Zał. Nr 27). 

Radni nie podjęli dyskusji. 

 

Ad. 12) 

W tym punkcie informację Przewodniczącego Rady o oświadczeniach majątkowych 

składanych przez radnych  gminy przedstawiła Przewodnicząca Rady Dorota Sobol (Zał. Nr 

28). 

Radni nie podjęli dyskusji. 

 

Ad. 13) 

W tym punkcie Pan Wójt przedstawił informację Wójta Gminy Szumowo o budowie 

wspólnego targowiska (Zał. Nr 29). 

Radni nie podjęli dyskusji. 

 

Ad. 14)  

W tym punkcie Przewodnicząca Rady poprosiła sołtysa wsi Sanie Dąb Pana Sławomira 

Zalewskiego p przedstawienie podania skierowanego do Rady Gminy w sprawie 

wybudowania placu zabaw i altanki w Saniach Dąb. 



Pan Sławomir Zalewski powiedział, że wkradł się błąd, bo ja podania żadnego do Urzędu 

Gminy nie składałem. Z tego co wiem, to złożył przewodniczący rady sołeckiej i jest on 

obecny, to proszę do niego różne pytania. 

Głos zabrała przewodniczący rady sołeckiej wsi Sanie Dąb Pan Milewski Ryszard – 

napisaliśmy jako rada sołecka…. 

Pan Sławomir Zalewski – napisałeś ty, bo ja o niczym wcześniej nie wiedziałem, wcześniej 

nie ustalałeś ze mną 

Pan Milewski Ryszard – ja pisałem, ja podpisałem i tak jak tam jest, proszę przeczytać i tego 

wymagamy, jako…. 

Przewodnicząca Rady – radni zapoznali się z tym pismem i my wiemy. To może Pan tak 

powie ogólnikowo, żeby Panowie sołtysi wiedzieli o co chodzi w tym piśmie. 

Pan Milewski Ryszard – chcielibyśmy, żeby wioska Sanie, liczy dużo mieszkańców i 

chcielibyśmy jakąś altankę lub plac zabaw, żeby nam tu zrobiła gmina, jakieś dofinansowania 

są z różnych stron i chcemy na to pomoc. Przedtem też na sesji podważałem sprawę 

pustaków, też nie zostało jeszcze zrealizowane do dnia dzisiejszego. To z tych pustaków 

można było złożyć budynek, altankę dla młodzieży, bo u nas dużo młodzieży jest i nie mają 

nawet gdzie się spotkać i w tym zakresie napisałem pismo, żeby o wsi Sanie Dąb nie 

zapomnieli, ani radni, ani gmina i proszę o zrealizowanie tego przedsięwzięcia. 

Pan Wójt – ja jako Wójt, reprezentujący Urząd nie zapominamy o żadnej miejscowości, 

realizujemy wszystko, co jest w naszym zasięgu i możliwości finansowych i o Saniach też 

pamiętamy. Było ostatnio spotkanie min. w tej sprawie, odbędzie się jeszcze jedno spotkanie i 

będziemy dalej sukcesywnie realizować poszczególne inwestycje na terenie całej gminy. 

Na  tym zakończono temat. Radni nie podejmowali dyskusji. 

 

Ad. 15) 

W związku z tym, że nie było zapytań i interpelacji, nie było też odpowiedzi. 

 

Ad. 16) 

W tym punkcie radni nie składali wniosków i oświadczeń. 

  

Ad. 17) 

W sprawach różnych nie poruszano innych spraw. 

 

Ad. 18) 

Przewodnicząca Rady podziękowała i zamknęła obrady XVI sesji Rady Gminy. 

 

 

         Protokolant                                                            Przewodnicząca Rady Gminy 

 

       Hanna Dąbrowska                                                       Dorota Barbara Sobol 
 


